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§ 7 
Föreläggande om att utreda tänkbara orsaker till höga 
bakteriehalter vid Ängbybadet östra  
BRO 2023/522 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till miljö- och hälsoskyddsnämnden. 
 
2. Nämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under de senaste fyra badsäsongerna har höga bakteriehalter 
uppmätts vid Ängbybadet östra. Med anledning av den försämrade 
badvattenkvaliteten har Bromma stadsdelsnämnd som ansvarig 
verksamhetsutövare delgivits ett föreläggande från miljö- och 
hälsoskyddsnämnden att: 
 
- Utreda tänkbara orsaker till de höga bakteriehalterna vid 
Ängbybadet östra. 
 
- Ta fram en åtgärdsplan innehållande förslag på åtgärder för att 
minimera höga bakteriehalter. 
 
- Inkomma med en skriftlig rapport av utredningen och 
åtgärdsplanen senast den 1 maj 2024. Förvaltningens utredning 
visar att fågelavföring utgör huvudkällan till föroreningarna. 
Förvaltningen föreslår följande åtgärder baserat på utredningens 
slutsatser: 
 
- Inför badsäsongen 2025 säkerställa att sandstranden rengörs varje 
morgon och vid behov ytterligare en gång genom att öka tillsyn till 
två gånger dagligen när fåglar upptäcks på badet. 
 
- Sätta upp informationsskyltar om de åtgärder som vidtas och 
varför samt hur allmänheten kan bidra. 
 
- I samarbete med Trafikkontoret se till att regelbundna åtgärder, 
såsom drönare eller vallning av hundar, genomförs för att mota bort 
gässen vid vissa tidpunkter. 
 
- Modifiera landskapet för att minska öppna ytor, exempelvis 
genom att plantera träd och lähäckar, att låta vissa gräsytor växa till 
långgräs och att anlägga hinder i form av markutrustning och/eller 
fasta element i landskapet. 
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- Införa strandvärdar i form av ferieungdomar som kan rapportera 
om gässens närvaro och utföra lättare städning vid behov. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1812699 (Godkänd - R 1) Utredning av orsaker till höga 
bakteriehalter vid Ängbybadet östra 

 1801181 Åtgärdsplan Ängbybadet östra 
 1801015 2024-09-12_Ängbybadet_badvattenutredning_1.2 
 BRO 2023/522-4 Föreläggande om att utreda tänkbara 

orsaker till höga bakteriehalter vid Ängbybadet östra 
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